
STATSMINISTERIET 
 Dato: 15. maj 2008 

 

 

Statsminister Anders Fogh Rasmussens svar på spørgsmål 125 (alm. del) stillet af Kul-

turudvalget. 

 

 

 

 

Spørgsmål: 
 

»Vil statsministeren redegøre for  

-  hvor mange ministre der siden 2001 har anbefalet bestemte virksomheder og/eller 

produkter,  

- om statsministeren har irettesat de pågældende ministre og  

- hvad statsministeren vil foretage sig for at undgå at regeringens ministre fortsætter 

med at reklamere for bestemte virksomheder og/eller produkter?« 

 

 

Svar: 

 
 
Jeg kan oplyse, at jeg i enkeltstående tilfælde har fundet anledning til at gentage hvad 

jeg tidligere har sagt om, at ministre bør afholde sig fra i reklamemæssigt øjemed at 

anprise virksomheder og/eller produkter.  

 

Jeg kan i den forbindelse henvise til min besvarelse af spørgsmål nr. S 965 stillet af 

Line Barfod den 21. april 2005 samt min besvarelse af spørgsmål nr. S 1211 stillet af 

Per Clausen (EL) den 11. april 2008 

 

Der har imidlertid ikke været – og er fortsat ikke – tale om et omfang som tilsiger, at 

Statsministeriet skulle føre fortegnelser over forhold af den nævnte karakter.  

  


